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Plats och tid Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, onsdagen 15 december 2021 kl 15:00-16:10 

Beslutande ledamöter 
 

Mikael Löthstam (S), Ordförande 
Annika Huber (S), digitalt via Teams 
Henrik Berglund Persson (S) 
Gerd Olsson (S) § 23, 25-26 
Per Svensson (S) § 24, digitalt via Teams 
Bo Nilsson (S), digitalt via Teams 
Jim Svensk Larm (S) § 24, digitalt via Teams 
Jonas Holm (M) 
Håkan Rönström (M) 23, 25-26 
Bibbi Segerbrand (M), digitalt via Teams 
Peter Lagerqvist (M) 
Caroline Schmidt (C) 23, 25-26, digitalt via Teams 
Anna Guldbrand (C) § 24, digitalt via Teams 
Jan-Erik Jonsson (C), digitalt via Teams 
Anton Stark (C), digitalt via Teams 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Ulrica Högbergh (V) 
Alf Norberg (V) 
 

Ersättare 
 

Per Svensson (S) § 23, 25-26, digitalt via Teams 
Jim Svensk Larm (S) § 23, 25-26, digitalt via Teams 
Anna Guldbrand (C)  § 23, 25-26, digitalt via Teams 
Jörgen Bengtson (C) 
Matts Persson (C), digitalt via Teams 
Lars Sjögren (L), digitalt via Teams 
Peter Åkerström (KD), digitalt via Teams 
Joel Nordkvist (V), digitalt via Teams 
 

Övriga närvarande Kommunsekreterare Pia Embretsén, kommundirektör Bengt Friberg och 
planeringschef Hans Gyllow 

Justerare Bengt-Åke Nilsson (C) 
Justeringens plats och 
tid Digital justering med mobilt bankid, torsdag 16 december 2021 kl 14:00. 
 
Underskrifter 

Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 223-226 
 Pia Embretsén  

Ordförande 
  

 Mikael Löthstam  

Justerare 
  

 Bengt-Åke Nilsson  
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 Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2021-12-15 

Datum då anslaget 
publiceras 2021-12-16 

Datum då anslaget 
tas bort 2022-01-07 

Förvaringsplats för 
protokollet Kommunledningsstaben 
 

Underskrift 
  

 Pia Embretsén  
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§ 223 Dnr 2018-000585 - 212 

Översiktsplan 2035 för Hudiksvalls kommun 

Kommunstyrelsen beslutar 
att komplettera skrivningarna i översiktsplanen så att det tydligt framgår att 
Ankarmons badstrand inte ska bebyggas och att allmänheten ska ha tillträde till 
stranden,   

att komplettera skrivningarna med den tidigare inplanerade vägen över spåren 
från Sensair till R84, 

att godkänna upprättat förslag till samrådsredogörelse för översiktsplan,  

att uppdra till förvaltningen att genomföra de ändringar av förslag till 
översiktsplan som ingår i samrådsredogörelsen, samt 

att redovisa reviderat förslag till kommunstyrelsen inför beslut om granskning.  

Reservationer 
Emot beslutet och till förmån för egna förslag reserverar sig Caroline Schmidt 
(S), Jan-Erik Jonsson (C), Bengt-Åke Nilsson (C), Anton Stark (C), Ulrica 
Högbergh (V) och Alf Norberg (V).  

Sammanfattning 
Samråd av översiktsplan för Hudiksvalls kommun har pågått under tiden 16 
augusti – 15 oktober 2021. Under samrådet inkom 217 skrivelser från 
privatpersoner, organisationer, myndigheter företag med flera. Av dessa har 115 
synpunkter kommit in via kommunens webbtjänst. 
Kommunledningsförvaltningen har upprättat ett förslag till samrådsredogörelse 
där inkomna synpunkter kommenteras, bemöts och/eller tillgodoses. 

Förslag till ändringar inför granskningsskedet 

I samrådsredogörelsen föreslår förvaltningen att somliga synpunkter tillgodoses. 
Detta betyder att det förslag till översiktsplan som varit utställt på samråd 
förändras i dessa delar. I några fall anger förvaltningen att det inför 
granskningen ska prövas om synpunkten kan tillgodoses. Detta handlar ofta om 
synpunkter som kan leda till förändringar i plankartan eller planbeskrivningen 
där det kan krävas olika överväganden för att närmare pröva om synpunkten 
kan tillgodoses.  

Nedan följer en sammanfattning av vilka synpunkter som leder till en 
förändring eller prövning av planförslaget. (Mer utförliga kommentarer 
redovisas i Samrådsredogörelsen.) 
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Gällande fler LIS-områden vid Dellensjöarna, beaktas det redan i 
Översiktsplanen.   

oVissa språkliga redigeringar görs såsom bredband i st f fiber, kollektivtrafik i st 
f busstrafik, personer med funktionsnedsättning i st f funktionsnedsatta m m. 

o Vissa förtydliganden görs såsom att de LIS-områden från 2014 års tematiska 
tillägg som ska utgå redovisas liksom en förteckning över de LIS-områden som 
föreslås.  
o  Beskrivningen över vilka styrdokument som betraktas som översiktsplaner 
ses över. Den regionala kulturplanen nämns som styrdokument. Länets nya 
bredbandsstrategi ska ingå som referens i planen om strategin hinner antas. 

o Planens definition av hållbarhet ses över. 

o Planens skrivning om biologisk mångfald ses över. 

o Skrivningarna om havsplaneringen och anknytningen till den statliga 
havsplaneringen ses över. 

o Skrivningarna om gemensam utvecklingsinriktning med Sundsvallsregionen 
ses över. 

o Det förtydligas behovet av trivsamma mötesplatser även utanför de tre största 
tätorterna. Det görs också en komplettering om de offentliga rummens 
funktion. 

o Kommunen ser över förslag till utökning av verksamhetsområden i Iggesund 
för att möta Holmens framtida expansionsplaner. 

o Planens prioriteringar inom cykelområdet ses över för att stämma överens 
med kommunens antagna cykelpolicy. 

o Farlederna för fritidsbåttrafiken som utvecklades i det s k KOMPIS-projektet 
ska uppmärksammas. 

o Behovet av utvecklingsområden för Bromangymnasiet ses över. 

o Utvecklingsområdena i Enånger, Näsviken och Sörforsa ska sammanfattas i 
texten. 

o Beskrivningen av vad starka stråk är ska utvecklas i planen. 

o Avsnitten om kulturmiljö och riksintresse för kulturmiljövården ses över 
särskilt för att pröva om olika områden behöver redovisas mer explicit i planen. 
Det sker också en kvalitetssäkring av olika uppgifter. 

o LIS-området Sävsholm vid Stömnesjön i Delsbo utgår ur planen. Inför 
granskning ska prövas de olika förslag till ytterligare LIS-områden som lämnats 
i samrådet. Vissa förtydliganden av texten görs. Kommunen kan också behöva 
se över vissa motiveringar. Länsstyrelsen önskar ett fördjupat samråd om LIS-
områdena vilket kommunen kommer att tillgodose. 

Kommunstyrelsen 1215
(Signerat, SHA-256 D90DAF80E53AF0C76E28A81D3ACA442971ED4524968CF54A2EBC50B3EF695A55)

Sida 5 av 14



 

Kommunstyrelsen 

PROTOKOLL 
Sida 

6(13) 
Sammanträdesdatum 

2021-12-15 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

o Kartbeskrivningen över försvarets väderradar (inre stoppområdet) 
kompletteras. 

o Viss justering av texten om vattenkraft sker. 

o Texten om områdesskydd (bl a naturreservat) ses över; särskilt prövas om 
områden behöver nämnas explicit i texten. Även kartmaterialet kan behöva 
justeras för att bättre redovisa berörda områden. 

o Planen kompletteras med ett avsnitt om luftföroreningar under avsnittet 
Miljö, hälsa och säkerhet. Viss justering görs om texten om buller. 

o Texten om klimatanpassning ses över.  

Beslutsgång 
Jan-Erik Jonsson (C), Bengt-Åke Nilsson (C) och Caroline Schmidt (C) yrkar 
bifall till Centerpartiets skriftliga förslag som finns med i handlingarna till 
ärendet. 

Mikael Löthstam (S), Henrik Berglund Persson (S) och Annika Huber (S) yrkar 
bifall till plan-och utvecklingsutskottets förslag samt centerpartiets förslag 
gällande väg från Sensair till R84. 

Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till plan-och utvecklingsutskottets förslag med 
vänsterpartiets skriftliga tilläggsförslag som finns med bland handlingarna till 
ärendet, samt centerpartiets förslag om jordbruksområde norr om Galgberget 
och LIS-område söder om Ava-sjön i Delsbo.  

Caroline Schmidt (C) meddelar att centerpartiet stödjer vänsterpartiets 
tilläggsförslag nr 6 (förtydliga och fördjupa skrivningar om kulturmiljöernas 
värden, även nyare kulturmiljö). 

Ordföranden framställer först proposition om bifall eller ej till förslag nummer 
1 i centerpartiets förslag gällande väg från Sensair till R84, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detta. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag 
nummer 2 i centerpartiets förslag gällande jordbruksområde norr om 
Galgberget, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag 
nummer 3 i centerpartiets förslag gällande LIS-område söder om Ava-sjön i 
Delsbo, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag 
nummer 4 i centerpartiets förslag gällande fler LIS-områden runt Dellarna, och 
finner att kommunstyrelsen avslår detta. 
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Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag 
nummer 5 i centerpartiets förslag gällande en plan för den övergripande 
landsbygden, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag 
nummer 6 i centerpartiets förslag gällande ett övergripande fokus på skolan, 
och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag 
nummer 7 i centerpartiets förslag gällande arbetskraft från både stad och 
landsbygd, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag 
nummer 8 i centerpartiets förslag gällande lokala centra för omgivande orter 
och landsbygd, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag 
nummer 9 i centerpartiets förslag gällande etablering av en tankstation för 
vätgas i Hudiksvalls kommun, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till plan- och 
utvecklingsutskottets förslag i övrigt, och finner att kommunstyrelsen bifaller 
detta. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till tilläggsförslag 
nummer 1 i vänsterpartiets förslag gällande att bostadsbebyggelse stryks från 
LIS-område på Hölick, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till tilläggsförslag 
nummer 2 i vänsterpartiets förslag gällande att området för bostäder på 
Galgbergets sydöstra sluttning tas bort, och finner att kommunstyrelsen avslår 
detta. 

Tilläggsförslag nummer 3 (Ankarmons badstrand tas bort ur LIS-området) är 
redan beslutat i plan- och utvecklingsutskottet och finns med i förslaget till 
beslut.  

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till tilläggsförslag 
nummer 4 i vänsterpartiets förslag gällande att minska den norra delen av de två 
delarna väster om slaggberget, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till tilläggsförslag 
nummer 5 i vänsterpartiets förslag gällande att stryka "bygga högre" under 
Utvecklingsinriktning, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till tilläggsförslag 
nummer 6 i vänsterpartiets förslag gällande att förtydliga och fördjupa 
skrivningar om kulturmiljöernas värden, även nyare kulturmiljö, och finner att 
kommunstyrelsen avslår detta. 
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Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2021-12-02 § 114 
Tjänsteutlåtande 
Samrådsredogörelse 
Tjänsteutlåtande 
Samrådsredogörelse 

 

Beslutet skickas till 
Planeringschefen 
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§ 224 Dnr 2021-000145 - 001 

Förändrad näringslivsorganisation (HNA, Visit Glada 
Hudik, turistbyrå) 

Kommunstyrelsen beslutar 
att under förutsättning att kommunfullmäktige tar beslut om att avveckla 
Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolag (HNA), inrätta en Tillväxtenhet vid 
kommunledningsförvaltningen från och med 2022-03-01 som ersätter 
nuvarande organisation för samhällsplanering och besöksnäring/turism samt 
det som ingår i Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolag:s verksamhet.  

att ge kommundirektören i uppdrag att effektuera beslutet. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avveckla Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolag så snart som möjligt efter 
utgången av verksamhetsåret 2022. 

att Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolags verksamhet till sin helhet inkluderande 
personal och material övergår till kommunstyrelsen 2022-03-01. 

att ordförande och styrelsen för Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolag kvarstår 
och ansvarar för bolaget till dess det är avvecklat. 

att komplettera reglementet för kommunstyrelsen med ansvar även för 
näringslivsfrågor och besöksnäring/turism samt   

att ge kommunstyrelsen i uppdrag att tillse att Hudiksvalls Näringslivs 
Aktiebolag har erforderliga medel för att täcka eventuella kostnader som 
uppstår under 2022 samt bistå ordförande och styrelsen med personellt stöd för 
att hantera avvecklingen av bolaget. 

Sammanfattning 
För att bättre kunna arbeta utifrån ett helhetsperspektiv när det gäller 
kommunens arbete med tillväxtfrågorna föreslås samhällsplaneringsenheten, 
som ingår i kommunledningsförvaltningen, att slås samman med det som idag 
utgör Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolags (HNA). Tillsammans kommer de att 
bilda en Tillväxtenhet bestående av tre delar; Näringslivs, Mark- och 
exploaterings-, Samhällsplaneringsenheterna. Dessa är tänkt att ledas av en 
verksamhetschef som tillika är chef för Samhällsplaneringsenheten. Till 
näringslivsenheten överförs också kommunens besöks- och turistverksamhet. 
Förslagsvis sker förändringen från 2022-03-01. Förändringen kommer att 
innebära att HNA kan avvecklas vilket lämpligen kan ske så snart som möjligt 
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efter utgången av 2022. Fram till dess kvarstår ordförande och styrelsen för 
bolaget för att med stöd från kommunledningsförvaltningen hantera 
avvecklingsprocessen.  

Tillväxtenheten kommer att tillhöra kommunstyrelsen och vara en del av 
kommunledningsförvaltingen. Dess frågor kommer att beredas och hanteras via 
plan- och utvecklingsutskottet.  

Beslutsgång 
Gerd Olsson (S), Håkan Rönström (M), Caroline Schmidt (C) och Joel 
Nordkvist (V) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut i 
ärendet. 
Gerd Olsson (S) ersätts av Per Svensson (S), Håkan Rönström (M) ersätts av 
Jim Svensk Larm (S) och Caroline Schmidt (C) ersätts av Anna Guldbrand (C). 

Jonas Holm (M), Henrik Berglund Persson (S), Bengt-Åke Nilsson (C), Peter 
Lagerqvist (M) och Bo Nilsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-12-14 § 151 

Förslag till ny organisation 

Powerpoint 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
Kommundirektören 
Ekonomichefen 
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§ 225 Dnr 2021-000013 - 299 

Rättelse av protokoll ks 2021-12-02-§-115 gällande 
Renovering av fastigheten Avholm 2:2 

Kommunstyrelsen beslutar 
att ändra kommunstyrelsens protokoll 2021-12-02 § 207 till att lyda enligt 
följande: 

att bevilja ytterligare anslag om 400 000 kronor till byte av avlopp i fastigheten 
Avholm 2:2, samt 

att finansieringen tas från kommunstyrelsens ospecificerade investeringskonto. 

Sammanfattning 
Protokollet från kommunstyrelsen sammanträde 2021-12-07 § 207 har av 
misstag fått felaktig lydelse som inte stämmer med det beslut som togs. Därför 
ändras protokollet till att lyda enligt följande: 

Den 31 juli 2020 förvärvade kommunen fastigheten Avholm 2:2, 
Avholmsberget. Anledningen till förvärvet av fastigheten var att säkerställa att 
Avholmsberget förblir tillgänglig för allmänheten och inte förvärvas av en 
privatperson.  

Den 21 januari 2021 beviljade kommunstyrelsen 800 000 kronor för en 
renovering av fastigheten. Avloppsanläggningen i fastigheten är helt uttjänad 
och behöver byggas om med bland annat en ny fettavskiljare mm. Under 
hösten 2021 togs en offert fram på avloppsbyte, men nu har det visat sig att 
ingen hänsyn togs till vilken kapacitet hela anläggningen har, alltså bland annat 
hur många besökare Avholmsberget har under säsong. Restaurangen i 
fastigheten har under den senaste säsongen 2021 haft 25–30 000 besökare, 
vilket gör Avholmsberget till ett av vår destinations mest besökta turistmål.  

Ny offert har begärts in och den nya offerten visade på en merkostnad 
motsvarande 400 000 kronor. Avloppsanläggningen i fastigheten är helt 
uttjänad och behöver byggas om med bland annat. en ny fettavskiljare mm. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-12-07 § 207 
Plan- och utvecklingsutskottet 2021-12-02 § 115 
Tjänsteutlåtande 2021-11-29 
Krisledningsnämndens arbetsutskott 2021-01-21 § 15 

Beslutet skickas till 
Ekonomienheten, Gunilla Åkerlund, Tekniska förvaltningen 
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§ 226 Dnr 2021-000159 - 600 

Skolchefer i Hudiksvalls kommun 

Kommunstyrelsen beslutar 
att utse verksamhetschef Annika Gabrielsson till skolchef utifrån Lag 
(2018:608) för förskolan med undantag av Svågadalen från 2021-12-20 till 2021-
06-30. 

att utse verksamhetschef Ulf Carlsson till skolchef utifrån Lag (2018:608) för 
grundskolan, grundsärskolan, träningsskolan, fritidshem med undantag av 
Svågadalen från 2021-12-20 till 2021-06-30. 

att utse verksamhetschef Urban Wickman till skolchef för gymnasieskolan, 
gymnasiesärskolan, vuxenutbildningen och särvux från 2021-12-20 till 2021-06-
30. 

Sammanfattning 
Den 1 juli 2018 trädde en lagändring i kraft, skollagen 2 kapitlet 8 a § 
Huvudmannen ska utse en skolchef som ska biträda huvudmannen med att 
tillse att de föreskrifter som gäller för utbildningen följs i huvudmannens 
verksamhet inom skolväsendet. Huvudmannen kan utse en skolchef för hela 
verksamheten eller flera skolchefer för delar av verksamheten. Lag (2018:608) I 
Prop. 2017/18:182 Skolkommissionen framhåller att det behövs insatser för att 
tydliggöra ansvarsfördelningen inom skolhuvudmännens organisation.  

Bakgrunden till detta är problem med kvalitetsbrister inom den svenska skolan., 
Statens skolinspektion och Statens skolverk har bl.a. konstaterat att kommuner i 
vissa fall tolkar nationella krav och mål mer som ambitiösa visioner än som 
direkt styrande förutsättningar för sin skolverksamhet. I praktisk handling 
riskerar de statliga kraven då att underordnas den kommunala prioriteringen. 
Enligt kommissionen kan samma person vara t.ex. både rektor och skolchef. 
Förslaget syftar till att tydliggöra att det ska finnas en tydligt reglerad funktion 
med ett statligt reglerat ansvar att bevaka och arbeta för att regler i skollagen 
och andra statliga styrdokument uppfylls. Syftet är alltså inte att införa en ny 
ansvarsnivå, vilket skulle kunna medföra en ökad otydlighet i 
ansvarsfördelningen. 

I Hudiksvall finns för närvarande en skolchef för skolverksamheten i 
Svågadalen. För övrig skolverksamhet finns för närvarande inga skolchefer 
utsedda. Tidigare förvaltningschef Ingela Rauhala var tillika skolchef för all 
skolverksamhet med undantag av Svågadalen. Sedan hon slutade och fram till 
2021-09-30 var respektive verksamhetschef också utsedda till skolchef för sina 
respektive verksamhetsområden. 
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Som framgår av Lag 2018:608 kap 2 § 8a så kan huvudmannen fördela 
skolchefsuppdraget på flera personer. Varje skolform har idag en 
verksamhetschef, totalt tre personer, förslagsvis skulle det därför kunna vara 
lämpligt att utse Annika Gabrielsson som skolchef för förskolan (med undantag 
av Svågadalen), Ulf Carlsson för grundskolan grundsärskolan, träningsskolan, 
fritidshem (med undantag av Svågadalen), och Urban Wickman för 
gymnasieskolan, gymnasiesärskolan, vuxenutbildningen och särvux. Beslutet ska 
tas av skolhuvudmannen vilket i det här fallet är kommunfullmäktige och gälla 
till 2021-06-30.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-12-14 § 152 

Tjänsteutlåtande 

Beslutet skickas till 
Annika Gabrielsson 
Ulf Carlsson 
Urban Wickman 
Lärandenämnden 
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Plats och tid Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, onsdagen 15 december 2021 kl 15:00-16:10 


Beslutande ledamöter 
 


Mikael Löthstam (S), Ordförande 
Annika Huber (S), digitalt via Teams 
Henrik Berglund Persson (S) 
Gerd Olsson (S) § 23, 25-26 
Per Svensson (S) § 24, digitalt via Teams 
Bo Nilsson (S), digitalt via Teams 
Jim Svensk Larm (S) § 24, digitalt via Teams 
Jonas Holm (M) 
Håkan Rönström (M) 23, 25-26 
Bibbi Segerbrand (M), digitalt via Teams 
Peter Lagerqvist (M) 
Caroline Schmidt (C) 23, 25-26, digitalt via Teams 
Anna Guldbrand (C) § 24, digitalt via Teams 
Jan-Erik Jonsson (C), digitalt via Teams 
Anton Stark (C), digitalt via Teams 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Ulrica Högbergh (V) 
Alf Norberg (V) 
 


Ersättare 
 


Per Svensson (S) § 23, 25-26, digitalt via Teams 
Jim Svensk Larm (S) § 23, 25-26, digitalt via Teams 
Anna Guldbrand (C)  § 23, 25-26, digitalt via Teams 
Jörgen Bengtson (C) 
Matts Persson (C), digitalt via Teams 
Lars Sjögren (L), digitalt via Teams 
Peter Åkerström (KD), digitalt via Teams 
Joel Nordkvist (V), digitalt via Teams 
 


Övriga närvarande Kommunsekreterare Pia Embretsén, kommundirektör Bengt Friberg och 
planeringschef Hans Gyllow 


Justerare Bengt-Åke Nilsson (C) 
Justeringens plats och 
tid Digital justering med mobilt bankid, torsdag 16 december 2021 kl 14:00. 
 
Underskrifter 


Sekreterare 


 


Paragrafer §§ 223-226 
 Pia Embretsén  


Ordförande 
  


 Mikael Löthstam  


Justerare 
  


 Bengt-Åke Nilsson  
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 Bevis/anslag 


Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 


Instans Kommunstyrelsen 


Sammanträdesdatum 2021-12-15 


Datum då anslaget 
publiceras 2021-12-16 


Datum då anslaget 
tas bort 2022-01-07 


Förvaringsplats för 
protokollet Kommunledningsstaben 
 


Underskrift 
  


 Pia Embretsén  
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§ 223 Dnr 2018-000585 - 212 


Översiktsplan 2035 för Hudiksvalls kommun 


Kommunstyrelsen beslutar 
att komplettera skrivningarna i översiktsplanen så att det tydligt framgår att 
Ankarmons badstrand inte ska bebyggas och att allmänheten ska ha tillträde till 
stranden,   


att komplettera skrivningarna med den tidigare inplanerade vägen över spåren 
från Sensair till R84, 


att godkänna upprättat förslag till samrådsredogörelse för översiktsplan,  


att uppdra till förvaltningen att genomföra de ändringar av förslag till 
översiktsplan som ingår i samrådsredogörelsen, samt 


att redovisa reviderat förslag till kommunstyrelsen inför beslut om granskning.  


Reservationer 
Emot beslutet och till förmån för egna förslag reserverar sig Caroline Schmidt 
(S), Jan-Erik Jonsson (C), Bengt-Åke Nilsson (C), Anton Stark (C), Ulrica 
Högbergh (V) och Alf Norberg (V).  


Sammanfattning 
Samråd av översiktsplan för Hudiksvalls kommun har pågått under tiden 16 
augusti – 15 oktober 2021. Under samrådet inkom 217 skrivelser från 
privatpersoner, organisationer, myndigheter företag med flera. Av dessa har 115 
synpunkter kommit in via kommunens webbtjänst. 
Kommunledningsförvaltningen har upprättat ett förslag till samrådsredogörelse 
där inkomna synpunkter kommenteras, bemöts och/eller tillgodoses. 


Förslag till ändringar inför granskningsskedet 


I samrådsredogörelsen föreslår förvaltningen att somliga synpunkter tillgodoses. 
Detta betyder att det förslag till översiktsplan som varit utställt på samråd 
förändras i dessa delar. I några fall anger förvaltningen att det inför 
granskningen ska prövas om synpunkten kan tillgodoses. Detta handlar ofta om 
synpunkter som kan leda till förändringar i plankartan eller planbeskrivningen 
där det kan krävas olika överväganden för att närmare pröva om synpunkten 
kan tillgodoses.  


Nedan följer en sammanfattning av vilka synpunkter som leder till en 
förändring eller prövning av planförslaget. (Mer utförliga kommentarer 
redovisas i Samrådsredogörelsen.) 
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Gällande fler LIS-områden vid Dellensjöarna, beaktas det redan i 
Översiktsplanen.   


oVissa språkliga redigeringar görs såsom bredband i st f fiber, kollektivtrafik i st 
f busstrafik, personer med funktionsnedsättning i st f funktionsnedsatta m m. 


o Vissa förtydliganden görs såsom att de LIS-områden från 2014 års tematiska 
tillägg som ska utgå redovisas liksom en förteckning över de LIS-områden som 
föreslås.  
o  Beskrivningen över vilka styrdokument som betraktas som översiktsplaner 
ses över. Den regionala kulturplanen nämns som styrdokument. Länets nya 
bredbandsstrategi ska ingå som referens i planen om strategin hinner antas. 


o Planens definition av hållbarhet ses över. 


o Planens skrivning om biologisk mångfald ses över. 


o Skrivningarna om havsplaneringen och anknytningen till den statliga 
havsplaneringen ses över. 


o Skrivningarna om gemensam utvecklingsinriktning med Sundsvallsregionen 
ses över. 


o Det förtydligas behovet av trivsamma mötesplatser även utanför de tre största 
tätorterna. Det görs också en komplettering om de offentliga rummens 
funktion. 


o Kommunen ser över förslag till utökning av verksamhetsområden i Iggesund 
för att möta Holmens framtida expansionsplaner. 


o Planens prioriteringar inom cykelområdet ses över för att stämma överens 
med kommunens antagna cykelpolicy. 


o Farlederna för fritidsbåttrafiken som utvecklades i det s k KOMPIS-projektet 
ska uppmärksammas. 


o Behovet av utvecklingsområden för Bromangymnasiet ses över. 


o Utvecklingsområdena i Enånger, Näsviken och Sörforsa ska sammanfattas i 
texten. 


o Beskrivningen av vad starka stråk är ska utvecklas i planen. 


o Avsnitten om kulturmiljö och riksintresse för kulturmiljövården ses över 
särskilt för att pröva om olika områden behöver redovisas mer explicit i planen. 
Det sker också en kvalitetssäkring av olika uppgifter. 


o LIS-området Sävsholm vid Stömnesjön i Delsbo utgår ur planen. Inför 
granskning ska prövas de olika förslag till ytterligare LIS-områden som lämnats 
i samrådet. Vissa förtydliganden av texten görs. Kommunen kan också behöva 
se över vissa motiveringar. Länsstyrelsen önskar ett fördjupat samråd om LIS-
områdena vilket kommunen kommer att tillgodose. 
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o Kartbeskrivningen över försvarets väderradar (inre stoppområdet) 
kompletteras. 


o Viss justering av texten om vattenkraft sker. 


o Texten om områdesskydd (bl a naturreservat) ses över; särskilt prövas om 
områden behöver nämnas explicit i texten. Även kartmaterialet kan behöva 
justeras för att bättre redovisa berörda områden. 


o Planen kompletteras med ett avsnitt om luftföroreningar under avsnittet 
Miljö, hälsa och säkerhet. Viss justering görs om texten om buller. 


o Texten om klimatanpassning ses över.  


Beslutsgång 
Jan-Erik Jonsson (C), Bengt-Åke Nilsson (C) och Caroline Schmidt (C) yrkar 
bifall till Centerpartiets skriftliga förslag som finns med i handlingarna till 
ärendet. 


Mikael Löthstam (S), Henrik Berglund Persson (S) och Annika Huber (S) yrkar 
bifall till plan-och utvecklingsutskottets förslag samt centerpartiets förslag 
gällande väg från Sensair till R84. 


Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till plan-och utvecklingsutskottets förslag med 
vänsterpartiets skriftliga tilläggsförslag som finns med bland handlingarna till 
ärendet, samt centerpartiets förslag om jordbruksområde norr om Galgberget 
och LIS-område söder om Ava-sjön i Delsbo.  


Caroline Schmidt (C) meddelar att centerpartiet stödjer vänsterpartiets 
tilläggsförslag nr 6 (förtydliga och fördjupa skrivningar om kulturmiljöernas 
värden, även nyare kulturmiljö). 


Ordföranden framställer först proposition om bifall eller ej till förslag nummer 
1 i centerpartiets förslag gällande väg från Sensair till R84, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detta. 


Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag 
nummer 2 i centerpartiets förslag gällande jordbruksområde norr om 
Galgberget, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 


Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag 
nummer 3 i centerpartiets förslag gällande LIS-område söder om Ava-sjön i 
Delsbo, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 


Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag 
nummer 4 i centerpartiets förslag gällande fler LIS-områden runt Dellarna, och 
finner att kommunstyrelsen avslår detta. 
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Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag 
nummer 5 i centerpartiets förslag gällande en plan för den övergripande 
landsbygden, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 


Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag 
nummer 6 i centerpartiets förslag gällande ett övergripande fokus på skolan, 
och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 


Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag 
nummer 7 i centerpartiets förslag gällande arbetskraft från både stad och 
landsbygd, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 


Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag 
nummer 8 i centerpartiets förslag gällande lokala centra för omgivande orter 
och landsbygd, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 


Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag 
nummer 9 i centerpartiets förslag gällande etablering av en tankstation för 
vätgas i Hudiksvalls kommun, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 


Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till plan- och 
utvecklingsutskottets förslag i övrigt, och finner att kommunstyrelsen bifaller 
detta. 


Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till tilläggsförslag 
nummer 1 i vänsterpartiets förslag gällande att bostadsbebyggelse stryks från 
LIS-område på Hölick, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 


Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till tilläggsförslag 
nummer 2 i vänsterpartiets förslag gällande att området för bostäder på 
Galgbergets sydöstra sluttning tas bort, och finner att kommunstyrelsen avslår 
detta. 


Tilläggsförslag nummer 3 (Ankarmons badstrand tas bort ur LIS-området) är 
redan beslutat i plan- och utvecklingsutskottet och finns med i förslaget till 
beslut.  


Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till tilläggsförslag 
nummer 4 i vänsterpartiets förslag gällande att minska den norra delen av de två 
delarna väster om slaggberget, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 


Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till tilläggsförslag 
nummer 5 i vänsterpartiets förslag gällande att stryka "bygga högre" under 
Utvecklingsinriktning, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 


Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till tilläggsförslag 
nummer 6 i vänsterpartiets förslag gällande att förtydliga och fördjupa 
skrivningar om kulturmiljöernas värden, även nyare kulturmiljö, och finner att 
kommunstyrelsen avslår detta. 
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Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2021-12-02 § 114 
Tjänsteutlåtande 
Samrådsredogörelse 
Tjänsteutlåtande 
Samrådsredogörelse 


 


Beslutet skickas till 
Planeringschefen 
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§ 224 Dnr 2021-000145 - 001 


Förändrad näringslivsorganisation (HNA, Visit Glada 
Hudik, turistbyrå) 


Kommunstyrelsen beslutar 
att under förutsättning att kommunfullmäktige tar beslut om att avveckla 
Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolag (HNA), inrätta en Tillväxtenhet vid 
kommunledningsförvaltningen från och med 2022-03-01 som ersätter 
nuvarande organisation för samhällsplanering och besöksnäring/turism samt 
det som ingår i Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolag:s verksamhet.  


att ge kommundirektören i uppdrag att effektuera beslutet. 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att avveckla Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolag så snart som möjligt efter 
utgången av verksamhetsåret 2022. 


att Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolags verksamhet till sin helhet inkluderande 
personal och material övergår till kommunstyrelsen 2022-03-01. 


att ordförande och styrelsen för Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolag kvarstår 
och ansvarar för bolaget till dess det är avvecklat. 


att komplettera reglementet för kommunstyrelsen med ansvar även för 
näringslivsfrågor och besöksnäring/turism samt   


att ge kommunstyrelsen i uppdrag att tillse att Hudiksvalls Näringslivs 
Aktiebolag har erforderliga medel för att täcka eventuella kostnader som 
uppstår under 2022 samt bistå ordförande och styrelsen med personellt stöd för 
att hantera avvecklingen av bolaget. 


Sammanfattning 
För att bättre kunna arbeta utifrån ett helhetsperspektiv när det gäller 
kommunens arbete med tillväxtfrågorna föreslås samhällsplaneringsenheten, 
som ingår i kommunledningsförvaltningen, att slås samman med det som idag 
utgör Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolags (HNA). Tillsammans kommer de att 
bilda en Tillväxtenhet bestående av tre delar; Näringslivs, Mark- och 
exploaterings-, Samhällsplaneringsenheterna. Dessa är tänkt att ledas av en 
verksamhetschef som tillika är chef för Samhällsplaneringsenheten. Till 
näringslivsenheten överförs också kommunens besöks- och turistverksamhet. 
Förslagsvis sker förändringen från 2022-03-01. Förändringen kommer att 
innebära att HNA kan avvecklas vilket lämpligen kan ske så snart som möjligt 
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efter utgången av 2022. Fram till dess kvarstår ordförande och styrelsen för 
bolaget för att med stöd från kommunledningsförvaltningen hantera 
avvecklingsprocessen.  


Tillväxtenheten kommer att tillhöra kommunstyrelsen och vara en del av 
kommunledningsförvaltingen. Dess frågor kommer att beredas och hanteras via 
plan- och utvecklingsutskottet.  


Beslutsgång 
Gerd Olsson (S), Håkan Rönström (M), Caroline Schmidt (C) och Joel 
Nordkvist (V) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut i 
ärendet. 
Gerd Olsson (S) ersätts av Per Svensson (S), Håkan Rönström (M) ersätts av 
Jim Svensk Larm (S) och Caroline Schmidt (C) ersätts av Anna Guldbrand (C). 


Jonas Holm (M), Henrik Berglund Persson (S), Bengt-Åke Nilsson (C), Peter 
Lagerqvist (M) och Bo Nilsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-12-14 § 151 


Förslag till ny organisation 


Powerpoint 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
Kommundirektören 
Ekonomichefen 
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§ 225 Dnr 2021-000013 - 299 


Rättelse av protokoll ks 2021-12-02-§-115 gällande 
Renovering av fastigheten Avholm 2:2 


Kommunstyrelsen beslutar 
att ändra kommunstyrelsens protokoll 2021-12-02 § 207 till att lyda enligt 
följande: 


att bevilja ytterligare anslag om 400 000 kronor till byte av avlopp i fastigheten 
Avholm 2:2, samt 


att finansieringen tas från kommunstyrelsens ospecificerade investeringskonto. 


Sammanfattning 
Protokollet från kommunstyrelsen sammanträde 2021-12-07 § 207 har av 
misstag fått felaktig lydelse som inte stämmer med det beslut som togs. Därför 
ändras protokollet till att lyda enligt följande: 


Den 31 juli 2020 förvärvade kommunen fastigheten Avholm 2:2, 
Avholmsberget. Anledningen till förvärvet av fastigheten var att säkerställa att 
Avholmsberget förblir tillgänglig för allmänheten och inte förvärvas av en 
privatperson.  


Den 21 januari 2021 beviljade kommunstyrelsen 800 000 kronor för en 
renovering av fastigheten. Avloppsanläggningen i fastigheten är helt uttjänad 
och behöver byggas om med bland annat en ny fettavskiljare mm. Under 
hösten 2021 togs en offert fram på avloppsbyte, men nu har det visat sig att 
ingen hänsyn togs till vilken kapacitet hela anläggningen har, alltså bland annat 
hur många besökare Avholmsberget har under säsong. Restaurangen i 
fastigheten har under den senaste säsongen 2021 haft 25–30 000 besökare, 
vilket gör Avholmsberget till ett av vår destinations mest besökta turistmål.  


Ny offert har begärts in och den nya offerten visade på en merkostnad 
motsvarande 400 000 kronor. Avloppsanläggningen i fastigheten är helt 
uttjänad och behöver byggas om med bland annat. en ny fettavskiljare mm. 


Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-12-07 § 207 
Plan- och utvecklingsutskottet 2021-12-02 § 115 
Tjänsteutlåtande 2021-11-29 
Krisledningsnämndens arbetsutskott 2021-01-21 § 15 


Beslutet skickas till 
Ekonomienheten, Gunilla Åkerlund, Tekniska förvaltningen 
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§ 226 Dnr 2021-000159 - 600 


Skolchefer i Hudiksvalls kommun 


Kommunstyrelsen beslutar 
att utse verksamhetschef Annika Gabrielsson till skolchef utifrån Lag 
(2018:608) för förskolan med undantag av Svågadalen från 2021-12-20 till 2021-
06-30. 


att utse verksamhetschef Ulf Carlsson till skolchef utifrån Lag (2018:608) för 
grundskolan, grundsärskolan, träningsskolan, fritidshem med undantag av 
Svågadalen från 2021-12-20 till 2021-06-30. 


att utse verksamhetschef Urban Wickman till skolchef för gymnasieskolan, 
gymnasiesärskolan, vuxenutbildningen och särvux från 2021-12-20 till 2021-06-
30. 


Sammanfattning 
Den 1 juli 2018 trädde en lagändring i kraft, skollagen 2 kapitlet 8 a § 
Huvudmannen ska utse en skolchef som ska biträda huvudmannen med att 
tillse att de föreskrifter som gäller för utbildningen följs i huvudmannens 
verksamhet inom skolväsendet. Huvudmannen kan utse en skolchef för hela 
verksamheten eller flera skolchefer för delar av verksamheten. Lag (2018:608) I 
Prop. 2017/18:182 Skolkommissionen framhåller att det behövs insatser för att 
tydliggöra ansvarsfördelningen inom skolhuvudmännens organisation.  


Bakgrunden till detta är problem med kvalitetsbrister inom den svenska skolan., 
Statens skolinspektion och Statens skolverk har bl.a. konstaterat att kommuner i 
vissa fall tolkar nationella krav och mål mer som ambitiösa visioner än som 
direkt styrande förutsättningar för sin skolverksamhet. I praktisk handling 
riskerar de statliga kraven då att underordnas den kommunala prioriteringen. 
Enligt kommissionen kan samma person vara t.ex. både rektor och skolchef. 
Förslaget syftar till att tydliggöra att det ska finnas en tydligt reglerad funktion 
med ett statligt reglerat ansvar att bevaka och arbeta för att regler i skollagen 
och andra statliga styrdokument uppfylls. Syftet är alltså inte att införa en ny 
ansvarsnivå, vilket skulle kunna medföra en ökad otydlighet i 
ansvarsfördelningen. 


I Hudiksvall finns för närvarande en skolchef för skolverksamheten i 
Svågadalen. För övrig skolverksamhet finns för närvarande inga skolchefer 
utsedda. Tidigare förvaltningschef Ingela Rauhala var tillika skolchef för all 
skolverksamhet med undantag av Svågadalen. Sedan hon slutade och fram till 
2021-09-30 var respektive verksamhetschef också utsedda till skolchef för sina 
respektive verksamhetsområden. 
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Som framgår av Lag 2018:608 kap 2 § 8a så kan huvudmannen fördela 
skolchefsuppdraget på flera personer. Varje skolform har idag en 
verksamhetschef, totalt tre personer, förslagsvis skulle det därför kunna vara 
lämpligt att utse Annika Gabrielsson som skolchef för förskolan (med undantag 
av Svågadalen), Ulf Carlsson för grundskolan grundsärskolan, träningsskolan, 
fritidshem (med undantag av Svågadalen), och Urban Wickman för 
gymnasieskolan, gymnasiesärskolan, vuxenutbildningen och särvux. Beslutet ska 
tas av skolhuvudmannen vilket i det här fallet är kommunfullmäktige och gälla 
till 2021-06-30.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-12-14 § 152 


Tjänsteutlåtande 


Beslutet skickas till 
Annika Gabrielsson 
Ulf Carlsson 
Urban Wickman 
Lärandenämnden 
 


 





